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ORSZÁGGYŰLÉSI KÉPVISELŐ

Kövér László
az Országgyűlés elnöke részére

	

Írásbeli kérdés

Helyben

Tisztelt Elnök úr!

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgyűlésről szóló 2012. évi

)(XXVI. törvény 42. § (8) bekezdésére, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló

10/2014. (II. 24.) OGY határozat 124 . § (1) bekezdésére, kérdést kívánok benyújtani

Lázár János

Miniszterelnőkséget vezető miniszternek

„Miért nem teszik közzé a helyi önkormányzatok az ELIOS-aktákat? ”

címmel . A választ írásban kérem.

Tisztelt Miniszter Úr !

A helyi önkormányzatok feletti törvényességi felügyeletet a fővárosi, illetve megyei

kormányhivatalok látják el, illetve e területet a Kormány tagjai feladat- és hatásköréről szóló

152/2014. (VI. 6.) Korm. rendelet 4. 5. pontja értelmében Ön felügyeli .

Az ELIOS-ügyben a kormányzat láthatóan mindent próbál megtenni, hogy az OLAF-vizsgálato t

eredményező , 12 milliárd forint közpénzt érintő botrányról a közvélemény figyelmét elterelje ,

azonban ehhez — egyes sajtótermékek szerint — a botránnyal érintett helyi önkormányzatok közü l

több is asszisztál azzal, hogy a helyi önkormányzatok számára a közvilágításuk korszerűsítésére

kiírt (KEOP) pályázat dokumentációját nem teszik közzé, ideértve a pályázati kiírást, a kivitelezés i

közbeszerzés elbírálását, a vállalkozói szerz ődés részleteit stb . Pedig egyértelmű, hogy közérdekű
adatokról van szó : erre való hivatkozással hozta nyilvánosságra a dokumentumokat

Hódmezővásárhely, ezért tett eleget egy ez irányú közérdekű adatigénylésnek Mórahalom .

Az információs önrendelkezési jogról és az információszabadságról szóló 2011 . évi CXII. törvény

(a továbbiakban : Infotv.) 33 . (3) bekezdése értelmében a helyi önkormányzatoknak saját, illetve a

társulásaik által működtetett honlapon minden kötelezően közzéteendő közérdekű adat elérését

korlátozástól mentesen biztosítaniuk kell mindenki számára . E kötelezettségnek azonban az ELIOS-

ügyben érintett helyi önkormányzatok döntő többsége nem tesz eleget .
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Az Alaptörvényben foglalt közérdekű adatok megismerésének alapjoga korlátozásának i s

minősíthető gyakorlat súlyosságára való tekintettel arra kérem a tisztelt Miniszter Urat, hog y

válaszoljon az alábbi kérdésekre :

1. Figyelemmel követik-e a fővárosi, illetve megyei kormányhivatalok a hely i

önkormányzatoknak az Infotv.-ben foglalt, a közérdekű adatok nyilvánosságra

hozatalára vonatkozó törvényi kötelezettségük teljesítését? Ha nem, miért nem ; ha

igen, mik a tapasztalataik?

2. Mit kíván tenni annak érdekében, hogy a helyi önkormányzatok eleget tegyenek

törvényi kötelezettségűknek, és nyilvánosságra hozzák az ELIOS-aktákat? Vagy a

valódi cél az ügy okumentumainak titokban tartása ?

3. Mely önkormányzatokkal szemben állapítottak már meg mulasztást az ELIOS- űgy

közérdekű adatainak titkolása miatt, illetve milyen szankciókat alkalmaztak ellen űk?

4. Hány mulasztó ónkormányzat miatt fordultak a Nemzeti Adatvédelmi és

Információszabadság Hatósághoz (NAIH) annak eljárását kezdeményezve? Hán y

alkalommal állapított meg mulasztást és alkalmazott szankciót a NAIH ?

Várom válaszát.

Budapest,2018 . március 13 .

r. Szakács Lászl ó
országgyűlési képviselő (MSZP)
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